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M i-am dorit u n  teatru de m işcare 
Actrita zîmbetului generos şi a certitudinii ostenife, fileu

fii, aproape necunoscuta multora, Dana Dembinsk i fasci
neaza. 

A absolvit liceul de coregrafie din Cluj, a profesat baletul 
la Opera din Cluj, iar apoi în cadrul Ansamblului de balet 
contemporan şi clasic din Constanta. 

A urmat în continuare Institutul de Artil Teatralii şi Ci
nematografidi, la clasa profesorului Mircea Albulescu. A ter
minat în 1991 .  Rolul de absolvire: Adriana din Comedia erorilor 
de Shakespeare. Tn timpul I nstitutului a mai jucat Madeleine 
din Victimele datoriei de Eugen Ionescu şi Cecile din Pe cheiul 
de Vest de Bernard-Marie Koltes. După absolvire a jucat la 
Teatrul • Inoportun» in piesa Functionarul destinului de Horia 
Gârbea. La televiziune a jucat Ioana din Idolu l  şi I on Anapoda 
de Victor Ion Popa. Douil viitoare premiere cinematografice 
o vor prezenta in roluri principele: Sanda din Polul  sud (regia, 
Radu Nicoaril} şi Argentina din Autor anonim (regia, Dan 
Pita). 

- Cum te-ai hotărît să faci teatru? 
- Fiind balerină şi mergind la spectacole de teatru (nu 

credeam sa fac actorie), am ajuns sii doresc u n  teatru de miş
care, ceea ce la noi nu exista. Fusesem sf.!ituită sii «dau» la 
IATC, incii din timpul l iceu lui, cînd eram mult prea îndrilgostitil 
de balet . . .  Pinii la urmă, am incercat. Am reuşit a treia oarii. 
Tmi era fricii sii nu plistrez gesturile din balet şi pe sce
n.!i, teatrul avind alte mijloace de expresie . . .  Am inteles apoi 
că aceste meserii se pot contopi. Tmi doresc sii lucrez la u n  
spectacol î n  care s .!i  folosesc muzicalitatea şi ritmul textului, 
din care sii aperi! nevoia de mişcare. 

- Te simfi bine la Teatrul Mid 
- Da, cei din colectivul teatrului sint extraordinari, am sim-

tit aici multii grijii - faţa de actorii tineri in special -, am 
simţit ajutorul celor din jur . . .  

- Di ntre cei cu care ai colaborat în teatru, cine fi-a marcat 
personal itatea artistică în mod deosebit? 

- Mircea Albulescu este omul de la care am inviiţat puţinul 
pe care il ştiu. Pot sii spun cii am colaborat in mod benefic 
(pentru m ine} cu regizorul Felix Alexa. 

- I ar despre parteneri ... 
- Da, este foarte important un partener cere simti di te 

ajută în scenii, cii îfi întinde mîna, ca Patrie. (Patrie Petre Marin, 
n.n.) 

- Ai trăit vreun i nsucces în meserie? 
- Da, la Festivalul de la Costineşti unde, deşi toatii lumea 

mi-a apus cii am fost extraordinari!, totuşi n-am luat nici u n  
premiu. Iar i n  Comedia erorilor a m  simţit eu c ii  n-am realizat 
rolul Adrianei aşa cum aş fi dorit. Tntre actor şi personaj existii, 
exact ca-n dragoste, o nevoie de apropiere pînă la contopi
re, ceea ce între mine şi Adriana nu s-a petrecut. 

- Simji cînd îji izbuteşte un personaj? 
- Cînd încep să mii confund cu el, cred că am izbut it. 
- Crezi în ideea de vedetă? 
- Sigur, vedete există atît în teatru, cit şi in film. Spunind 

Robert De Niro, de pildil, spui vedetii. La noi, cei mai buni 
actori de film sînt cei mai buni actori de teatru. Exemple sînt 
foarte multe. Dacii ar fi sil spun totuş i  cîteva nume, ar fi V ictor 
Rebengiuc, George Constantin, Gheorghe Dinicii, Ştefan Ior
dache, I rina Petrescu . . .  Consider normal ca o vedeti! sii fie 
actor de teatru şi de film, la aceeaşi cotil valoricil. 

- Ce crezi despre teatrul care se face azi în 
România? 

- Mii bucurii foarte mult cii mari regizori au venit sii lu
creze cu actorii noştri. Cred cii în zilele noastre se petrec 
evenimente foarte importante în teatru ... Dar ceea ce-mi doresc 
eu este sii lucrez cu tinerii regizori, pentru cii numele actorilor 
se leagii de numele regizorilor din aceeaşi generatie. Am mare 
încredere în tîniira generatie . Cred cii nu a fost vorba despre 
nici o crizil a teatrului, ci despre o crizii generalii, iar 
acum, dupil cum se vede, sillile sînt iariişi pline. la Fazanul 
de Feydeau, la Teatrul M ic, lumea rîde în hohote. Publicul 
vrea să rîdil. I ar eu , deşi n-am mai jucat comedie pinii 
acum, am descoperit o mare bucurie în reactia spectatori
lor. 

- Ce fel de spectatoare eşti tu însăfi? 
- Cred cii una obişnuită. Uneori îmi este ruşine, într-o 

sală de cinema sau de spectacol, cind rid in hohote sau 
pling. Reacfionez ca un spectator bun, nu mii prea gindesc 
la cum joacil actorii, ci triliesc intens impresia momentului. 

Dana este întreruptă de intrarea vijelioasă a fiului ei de 
patru ani, Vladimir, care s-a întors din parc. TI mîngîie şi-i 
încălzeşte mîin i le. 

- Oricit aş încerca sil vorbesc despre sentimentul de mamil 
cred cii totul s-a mai spus. Sînt fericită prin acest copil, m.!i 
reprezintA, este aşa cum mi l-am dorit. 

- Cum vezi fericirea? 
- Cred cii fericirea este puterea de a fi multumit, dii-

ruind. Ceea ce dil omului puterea de a fi fericit este curilfenia 
sufleteascii. 

- Care fi  se pare cel mai înălfător sentiment uman? 
- Iubirea, aşa cum a propoviiduit-o I sus. 
- Crezi că pentru o adrifă este foarte importantă frumuse-

fea fizică? 
- Nu ştiu exact. Ceea ce se pierde In exterior se poate 

cîştiga în interior. Eu nu mii consider atît de frumoasii pe cît 
aş vrea sil fiu şi imi este fricii de trecerea vremii. 

- Cum ai aprecia relafia ta cu publicul? 
- Nu ştiu dacii publicul mii iubeşte, dar nu m-am intrebat 

niciodata în viafii dacii sint sau cît sint de iubitil, ci cit pot 
eu sil dau, sil iubesc. 

- Ce proiecte ai? 
- Sil mii duc la varii pe malul mării, sil stau cu copilul 

meu şi sil mii odihnesc atît, incit apoi sii nu mai pot trili filrii 
sil muncesc. 

- Ce faci înainte de a intra în scenă? 
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